
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
30. januar 2012 

Nyhedsbrev nr. 1 2012 

Resume af workshop for DMS-kontaktpersoner den 18. januar 2012 

Til stede:  

Karin Larsen, LandboNord 

Jørgen Aagreen, AgriNord 

Niels Martin Nielsen, LandboLimfjord 

Kaj Kristensen, LandboThy 

Steen Fjordside, Lemvigegnens Landboforening 

Dorthe Lyngby Larsen, Landbo Midt Øst 

Lars Bach Poulsen, Vestjysk Landboforening 

Ove Sørensen Føns, Jysk Landbrugsrådgivning 

Søren Lykke Jensen, LRØ 

Peter Leth Henriksen, Syddansk Kvæg  

Kim Søgaard, Centrovice 

Niels Chr. Tramm, Gefion 

Gitte Wittorff, Bornholm Landbrug 

Jens Vingborg, VFL 

Bo Pedersen, VFL 

Lone Waldemar, VFL 

Ole Kristensen, VFL 

Lars Arne Nielsen, Kitt Munk, Heidi Markussen, VFL (punkt 5 og 6) 

 

Afbud: 

Mette Fjordside, Heden og Fjorden 

 

Dagsorden: 

1. Budget sæson 2011/2012 – opfølgning på planlægningsprogrammer v/ Ole Kristensen 

a. Hvad er gået godt? 

b. Hvad skal der mere fokus på? 

2. DMS-salg – overgang fra BL til DMS, hvad siger kunderne? v/ Ole Kristensen 

3. DMS-kurser v/ Lone Waldemar 

  



 

 2 / 3 

4. Automatisk dataoverførsel fra udfodringudstyr v/Henrik Dalsgaard Rokkjær 

5. Kort periodisk opgørelse KPO v/ Lars Arne Hjort Nielsen og Jens Vingborg 

6. DMS – plan for 2012 v/ Jens Vingborg 

7. Tak for i dag 

 

 

Processen med at udarbejde et budget er blevet lettere. Det er også lettere, når der er tilbageløb og der 

skal rettes i forudsætningerne (genindlæs Prognose og Foderbudget). 

God hjælp at hente hos VFL 

Der er for mange udfald 

Hastigheden er for lav 

Fejlmeldinger frustrerer og giver mistro overfor beregninger 

Overgang fra KvægNøglen til DMS - hvornår og hvordan? 

Information internt på centrene - evt. undervisning i DMS til driftsøkonomer 

Udskrifter – flere ønsker til justeringer og forandringer 

Meget usikkerhed om fejl skyldes ”fejl 40” eller programfejl 

Styring af lager 

 

Der blev fremhævet en række fejl, som er noteret til videre opfølgning 

  

Der er solgt DMS til 138 bedrifter pr. 31/12 2011. 

Enkelte af dem har ikke fået tilbud om introbesøg.  

Hvad med gl. NorFor kunder? Hvad har de fået tilbudt? 

 

Bilag: Slides om brug af DMS  

 

Tjekliste og aftale omkring introbesøg: tjekliste opdateres. Aftalen er ikke ændret. 

Når der har været opfølgning ved de kunder, som har haft et introduktionsbesøg, kan Signe udbetale 

honorar for arbejdet. 

 

Hvis der er behov for, at kollegaer hjælper til med introduktionsbesøg, skal dette meddeles og VFL, Kvæg 

vil gerne opsætte en undervisningsdag for dem. Meldt tilbage, hvis der er behov. 

 

Ove Føns har prøvet at holde kurser i stedet for introduktionsbesøg. Nogle landmænd vil gerne have be-

søg, og andre vil gerne med på kursus. 

Erfaringer fra kurset:  

Max 4 deltagere, der kan være behov for hjælp ved en kollega. Kræver at deltagerne har været inde i 

programmet. Husk aftaler om opfølgning. 

Metoden er på testbasis, og må ikke opfattes som en mulighed på nuværende tidspunkt, da vi skal vide, 

om testværterne er kommet i mål som forventet. 

 

Hvis andre gerne vil prøve at lave kurser i stedet for introduktionsbesøg, så kontakt Ole Kristensen. 

 

Der er 2 gårde, der har mulighed for at overføre data automatisk fra fodringsudstyr til DMS. Lige nu ar-

bejdes der med to firmaer, Lely og One2Feed. Der foregår test over det næste ½ år. Samtidig arbejdes 

der på at få flere firmaer med. Det er en proces, hvor firmaerne skal føle et pres fra deres kunder, før de 

bliver interesseret. 
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Bruger vedligeholdelsestest på nyt modul ”Kort Periodisk Opgørelse”, som mundede ud i en række for-

bedringsforslag. Nogle som kan nås, og andre som ikke kan komme med. 

 

I plenum blev følgende drøftet: 

 Muligheden for at kunne vælge hvilke foderregistreringer der skal være grundlag for foderopgørel-

sen 

 At foderkontrollen ikke egner sig til ”foderplanlægning” – de skal være i foderplan 

 Der er mange informationer i foderafstemningsbilledet, der skal være hjælp ved Tooltips 

 Mælkeafregningsbilledet: Er det muligt at få data ind, når mælken er afhentet på ejendommen, så er 

vi fri for ekstrapolering af mælken de sidste dage i måneden? Ellers er det bedre, at programmet gi-

ver et bud i forhold til, at vi selv skal taste 

 Er forrige kvartals udgifter ok at bruge, hvis de mangler, i nuværende kvartal?  

 Det er utilfredsstillende, at det økonomiske resultat er slået sammen for køer og kvier. Vi registrere 

alt på dyregruppe, hvorfor skal det så lægges sammen til sidst? Det skal være muligt for kvier alene, 

køer alene og køer inkl. kvier. 

 

Tidslinjen 2012 nye værktøjer  

Den første store udgivelse forventes klar omkring 1. juni 2012, og er målrettet, at man kan få data ind, 

og at de kan bearbejdes.  

 

Den består af modulerne 

 Foderopgørelse (inkl. afstemning og fodringsnøgletal) 

 Lager 

 Adgang til Ø90 data 

 Kort Periodisk Opgørelse (KPO)   

 

Den anden udgivelse forventes klar i løbet af august, og er målrettet præsentation af de mest nødven-

dige resultater via en ”miniversion” af ny Nøgletalstjek.  

Tredje udgivelse forventes klar i løbet af efteråret 2012, og indeholder flere nøgletal, samt nogle ud-

skudte faciliteter i førnævnte moduler. 

 

Det blev aftalt at næste møde for kontaktpersonerne skal være i august. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

På vegne af DMS-gruppen 

 

Ole Kristensen 

Chefkonsulent 

Videncentret for Landbrug, Kvæg 


